



Діяльність правоохоронних органів : анотований бібліографічний список

Вип. 11 / 2026

25 червня – 9 липня

URL: <http://nplu.org/article.php?id=423&subject=3>

1. **Актуальні питання судової експертизи і криміналістики** : зб. матеріалів Міжнар. наук.-практ. конф., присвяч. 150-річчю від дня народж. відомого вченого-криміналіста, д-ра наук, проф. Рудольфа Арчибальда Рейсса, (Харків, 23 трав. 2025 р.) : тези доп. / М-во юстиції України, Нац. наук. центр "Ін-т суд. експертиз ім. М. С. Бокаріуса" ; [редкол. : С. Тюленєв (голова) та ін.]. — Харків : ННЦ „ІСЕ ім. М. С. Бокаріуса“, 2025. — 533 с. : іл., табл. — Текст укр., англ. **Шифр зберігання в Бібліотеці: B85033**
Об'єднання сил судових експертів та правоохоронців у боротьбі з організованою злочинністю / В. Венчагова. — С. 88-91; Застосування біометричних даних у відеоспостереженні: нові можливості для правоохоронних органів України / В. Негребецький. — С. 296-300; Технічний захист інформації в Службі безпеки України / Б. Ткач. — С. 419-423.

2. **"Альфа" - найкращий примус зарозумілого агресора до дипломатії** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. — 2026. — 25 черв. [№ 132]. — Електрон. дані. *Повідомлено, що Президент України Володимир Зеленський привітав воїнів Центру спеціальних операцій "Альфа" Служби безпеки України (СБУ) з 32-ою річницею створення підрозділу та відзначив їх державними нагородами. Глава держави наголосив, що саме бійці "Альфи"*

завжди на першому місці за результатами уражень на фронті - і це надзвичайно відчутно для ворога — та є взірцем для багатьох інших українських підрозділів. Статистика показує, що цього року першість "Альфи" в ураженнях російських окупантів тримається місяць за місяцем. Президент окремо відзначив далекобійні операції СБУ, більшість із яких - заслуга саме "Альфи". За словами В. Зеленського, вони не тільки ефектні, а й ефективні. Ці операції влучні, креативні та справедливі. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/alfa-najkrashij-primus-zarozumilogo-agresora-do-di/>

3. Антикорупційна стратегія містить конституційні ризики: у ВР знайшли суперечності у всіх трьох законопроектах [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Подано зауваження Головного науково-експертного управління (ГНЕУ) Апарату Верховної Ради України (ВР України) щодо трьох зареєстрованих у парламенті законопроектів про Антикорупційну стратегію, які, зокрема, пропонують різні моделі реформування Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК), Державного бюро розслідувань (ДБР) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП). Зазначено, що ухвалення Антикорупційної стратегії на 2026 – 2030 рр. є міжнародним зобов'язанням України в межах Ukraine Facility та Дорожньої карти у сфері верховенства права. Розкрито зміст означених законопроектів: основного законопроекту № 15230, розробленого на базі напрацювань НАЗК; урядового законопроекту № 15230-1; альтернативного законопроекту № 15230-2. Окреслено виявлені парламентськими експертами ризики, а саме: участь іноземців у конкурсних комісіях ДБР, Національної поліції України (НПУ) та органів суддівського врядування; зміна моделі незалежності ДБР і САП; втручання у судову гілку влади. Зроблено висновок про необхідність узгодження з урахуванням зауважень ГНЕУ компромісної редакції проекту, яка б задовольнила вимоги Європейського Союзу (ЄС) щодо незалежності антикорупційних органів, не порушуючи при цьому архітектуру державної

влади України. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/365277-antikoruptsiyna-strategiya-mistit-konstitutsiyni-riziki-u-vr-znayshli-superechnosti-u-vsikh-trokh-zakonoprojektakh>

4. **Антикорупційна стратегія: урядова версія робить ставку на цифровізацію та інституційну стійкість проте оминає політичні ризики** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 2 лип. – Електрон. дані. Здійснено порівняльний аналіз положень законопроектів щодо Антикорупційної стратегії до 2030 р. - основного законопроекту № 15230 та альтернативного урядового законопроекту № 15230-1. Зазначено, що мета урядової стратегії - суттєве зниження рівня корупції через поєднання розбудови інституцій та галузевих реформ у 16 пріоритетних сферах. Законопроект № 15230-1 пропонує затвердити рамкову Антикорупційну стратегію до 2030 р., яка охоплює ключові сфери публічного управління, а також визначає два основні напрями державної політики: розвиток загальної системи запобігання корупції та мінімізацію корупційних ризиків у найбільш вразливих галузях. Серед пріоритетних сфер Стратегія визначає судову систему та правоохоронні органи, сектор оборони і відновлення інфраструктури, енергетику, митну та податкову сфери, а також земельні й аграрні відносини. Розкрито низку змін, передбачених законопроектом № 15230-1 задля посилення інституційної спроможності ключових антикорупційних органів - Національного антикорупційного бюро України (НАБУ), Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) та Національного агентства з питань НАЗК. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/365474-antikoruptsiyna-strategiya-uryadova-versiya-robit-stavku-na-tsifrovizatsiyu-ta-institutsiynu-stiykist-prote-ominaye-politichni-riziki>

5. **Балаєва К. Нацполіція відкрила понад 222 тисячі справ через агресію РФ** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 1 лип. — Електрон. дані. Як повідомив 01.07.2026 голова Національної поліції України Іван Вигівський з нагоди Дня слідчого, від

початку повномасштабного вторгнення РФ слідчі Національної поліції відкрили понад 222 тис. кримінальних проваджень, пов'язаних зі збройною агресією РФ. За його словами, українські слідчі працюють у безпрецедентних умовах - під обстрілами, у прифронтових районах, на деокупованих територіях і в тилу. Він наголосив, що світ ще не знав такого досвіду: саме українські слідчі поліції формують нові стандарти документування воєнних злочинів і розслідування під час війни. Очільник Нацполіції зазначив, що слідчі першими працюють на місцях російських атак і водночас продовжують розслідувати й інші тяжкі злочини - убивства, незаконний обіг зброї, діяльність наркоугруповань, шахрайські схеми та інші кримінальні правопорушення. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890661-natspolitsiia-vidkryla-ponad-222-tysiachi-sprav-cherez-ahresiui-rf>

6. **Балаєва К. У поліції пояснили складність встановлення особи загиблих бійців** [Електронний ресурс] / Катерина Балаєва // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 30 черв. — Електрон. дані. Як розповів в інтерв'ю "Укрінформу" заступник начальника слідчого управління поліції Кіровоградської області Тарас Тарасенко, в Україні досі триває процес встановлення особистостей загиблих військовослужбовців і пошуку зниклих безвісти, зокрема за справами, відкритими ще з 2014 р. За його словами, одна з головних причин затримок - це те, що не всі тіла, повернуті під час репатріації, ще ідентифіковані; поліція проводить ДНК-експертизи та звіряє дані, однак часто це ускладнює стан тіл. Правоохоронець також зазначив, що однією з проблем є відмова родичів здавати біологічні зразки через надію, що військові можуть бути в полоні: це ускладнює процес порівняння ДНК і встановлення особи. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890407-u-politsii-poiasnyly-skladnist-vstanovlennia-osoby-zahyblykh-biitsiv>

7. **Богінч І. О. Правові підстави та межі використання штучного інтелекту під час проведення негласних слідчих (розшукових) дій оперативними та оперативно-технічними підрозділами**

правоохоронних органів України [Електронний ресурс] / Ігор Олегович Богініч // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. — С. 1181-1194. *Здійснено системний аналіз правових підстав і меж використання технологій штучного інтелекту (ШІ) під час проведення негласних слідчих (розшукових) дій (НСРД) оперативними й оперативно-технічними підрозділами правоохоронних органів України в умовах правового режиму воєнного стану. Встановлено, що чинне кримінальне процесуальне законодавство України не містить чітких правових норм, які б регламентували специфіку застосування ШІ оперативно-технічними підрозділами під час проведення НСРД в умовах воєнного стану, що створює правову невизначеність щодо обсягу процесуальних гарантій прав осіб і породжує ризики довільного тлумачення меж допустимого втручання у конституційні права громадян. Вказано на необхідність законодавчого закріплення спеціальних правових норм, які визначатимуть процесуальний порядок застосування технологій ШІ у ході проведення НСРД правоохоронними органами в умовах правового режиму воєнного стану, що має включати чіткі критерії допустимості автоматизованих систем обробки даних, порядок судового контролю за їх використанням та механізми забезпечення прозорості алгоритмів прийняття рішень.*

Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45234/45259>

8. **Ведмедєв С. С. Взаємодія органів публічної влади у сфері протидії корупції в країнах англо-американської правової системи** [Електронний ресурс] / С. С. Ведмедєв // Право і сусп-во. – 2026. – № 2, т. 2. – С. 166-171. *Досліджено організацію взаємодії органів публічної влади у сфері протидії корупції в Сполучених Штатах Америки (США) та Великій Британії з метою визначення можливостей адаптації зарубіжного досвіду для вдосконалення української антикорупційної системи. Схарактеризовано американську децентралізовану модель, яка відзначається множинністю суб'єктів антикорупційної діяльності - Міністерство юстиції, Федеральне бюро розслідувань, Офіс урядової етики, понад 70 офісів генеральних*

інспекторів за відсутності єдиного національного антикорупційного агентства, та британську модель спеціалізованих органів із чітким функціональним розподілом: Бюро боротьби з серйозним шахрайством, Служба коронних прокурорів, Національне кримінальне агентство та його структурний елемент – Національний центр економічних злочинів. Проаналізовано участь Великої Британії в Міжнародному альянсі органів із протидії корупції та положення оновленої Антикорупційної стратегії 2025 р. щодо посилення координації між правоохоронними органами. Обґрунтовано доцільність створення в Україні спеціалізованого координаційного центру на зразок британського Національного центру боротьби з економічними злочинами для забезпечення узгодженості дій Національного антикорупційного бюро України (НАБУ), Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП), Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК) та Вищого антикорупційного суду (ВАКС).
Текст: https://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2_2026/part_2/25.pdf

9. Висоцький М. Повернення вилученого майна після обшуку: чому бізнес досі стикається з труднощами [Електронний ресурс] / Маркіан Висоцький // Юрид. практика. – 2026. – 2 лип. – Електрон. дані. Розкрито правову природу тимчасового вилучення майна відповідно до норм Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) та наведено приклади порушень, які виникають у цьому питанні на практиці. Окрему увагу приділено значенню цифрових доказів, таких як особисте та корпоративне листування, бухгалтерські бази даних, CRM-системи, хмарні сервіси, електронні документи, резервні копії та інформація з мобільних пристроїв, що становлять основну доказову базу для кримінального переслідування. Вказано на значення змістовної теоретичної та практичної підготовки співробітників компанії до проведення можливого обшуку на підприємстві та наголошено, що наявність детально розробленої і впровадженої внутрішньої політики безпеки та реагування на можливі виклики під час обшуку суттєво знижує ризики блокування функціонування

бізнесу. Констатовано, що сучасна практика свідчить про відсутність зацікавленості правоохоронних органів до пошуку балансу між необхідністю якісного і ефективного виконання завдань кримінального провадження та захистом фундаментальних прав власника майна, водночас формування чіткої і сталої судової практики дозволило б суттєво вирішити проблему незаконного утримання вилученого майна та мінімізувати свавільне вручання в господарську діяльність бізнесу. Текст:

<https://pravo.ua/povernennia-vyluchenoho-maina-pislia-obshuku-chomu-biznes-dosi-stykaietsia-z-trudnoshchamy/>

10. **Войтович Н. Ф. Кримінальний процес у системі права України: взаємодія з галузями права та суміжними науками** [Електронний ресурс] / Наталія Федорівна Войтович // Успіхи і досягнення у науці. – 2026. – № 5. — С. 211-224. *Кримінальний процес розглянуто як складне багатокомпонентне правове явище, що поєднує ознаки форми реалізації державної діяльності, самостійної галузі права, наукового напрямку та освітньої компоненти, а також виступає невід'ємним елементом механізму здійснення правосуддя та функціонування національної правової системи загалом. Доведено, що кримінальний процес перебуває у тісному взаємозв'язку з конституційним, міжнародним, кримінальним, цивільним і цивільним процесуальним правом, а також із суміжними юридичними науками, насамперед криміналістикою. Окрему увагу приділено взаємодії кримінального процесуального права із законодавством, що регулює судоустрій, статус суддів, організацію та діяльність прокуратури й адвокатури. Обгрунтовано, що призначення кримінального процесуального права полягає також у забезпеченні належного рівня гарантування прав і свобод особи у кримінальному провадженні, зокрема захисту від необгрунтованого обвинувачення, незаконного притягнення до кримінальної відповідальності та неправомірного засудження.* Текст:

<https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/44892/44916>

11. Волошин В. Д. Поняття та сутність військового правопорядку [Електронний ресурс] / Володимир Дмитрович Волошин, Артем Сергійович Бондар // Успіхи і досягнення у науці. – 2026. – № 5. — С. 225-235. *Розкрито поняття та сутність військового правопорядку як важливої складової системи забезпечення законності та дисципліни у військовій сфері. Розглянуто нормативно-правову основу забезпечення військового правопорядку, зокрема положення законодавства, що регулює діяльність Збройних сил України (ЗСУ) та функціонування Військової служби правопорядку у ЗСУ. Обґрунтовано значення військового правопорядку для підтримання військової дисципліни, забезпечення законності у військовому середовищі та ефективного виконання завдань оборони держави, особливо в умовах воєнного стану. Зроблено висновок, що військовий правопорядок є комплексним правовим явищем, яке поєднує правові, організаційні та дисциплінарні механізми регулювання суспільних відносин у військовій сфері та виступає важливою умовою стабільного функціонування військової організації держави.* Текст: <https://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/44893/44917>

12. Волошин В. Д. Проблеми виконання завдань та функцій військової служби правопорядку в умовах правового режиму [Електронний ресурс] / Володимир Дмитрович Волошин, Артем Сергійович Бондар // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. — С. 308-317. *Досліджено актуальні проблеми виконання завдань та здійснення функцій Військової служби правопорядку у Збройних силах України (ЗСУ) в умовах правового режиму. Проаналізовано нормативно-правові засади діяльності цього правоохоронного органа та визначено його роль у забезпеченні військової дисципліни, законності й правопорядку у військових формуваннях під час збройної агресії РФ проти України. Зазначено, що ефективна діяльність Військової служби правопорядку є одним із головних чинників забезпечення боєздатності ЗСУ. З'ясовано проблеми практичної реалізації завдань та*

<https://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45166/45191>

13. **Гнєтнєв М. К. Гласні заходи в забезпеченні безпеки осіб, які беруть участь у кримінальному судочинстві** [Електронний ресурс] / М. К. Гнєтнєв, В. В. Шатравка, І. С. Самойліченко // Юрид. наук. електрон. журн. – 2026. – № 5. – С. 202-204. *Досліджено теоретичні та прикладні аспекти застосування гласних (відкритих) заходів оперативного пошуку як фундаментального елемента системи забезпечення безпеки учасників кримінального судочинства. Розкрито концепцію "безперервного циклу безпеки", згідно з якою державний захист має ініціюватися не з моменту набуття особою офіційного процесуального статусу, а вже на стадії оперативно-розшукової діяльності. Деталізовано інструментарій оперативного пошуку та акцентовано на діяльності підрозділів внутрішньої та власної безпеки Державної прикордонної служби України (ДПСУ). Наголошено, що виконання державою зобов'язань щодо безпеки особи, згідно зі ст. 3 Конституції України, є обов'язковою умовою при залученні громадян до виконання публічних функцій у межах судочинства.* Текст: https://lsej.org.ua/5_2026/48.pdf

14. **Довідка НАЗК про результати перевірки декларації може бути окремо оскаржена в адміністративному суді, а наявність кримінального провадження не впливає на це - новий висновок КАС ВС** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 9 лип. – Електрон. дані. *Подано висновок Касаційного адміністративного суду у складі Верховного Суду (КАС ВС) в постанові від 03.07.2026 у справі № 420/3078/25 у зв'язку з позовом депутата обласної ради до Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК), в якому позивач просив визнати протиправними та скасувати частину положень, викладених у довідці про результати проведення повної перевірки щорічної декларації особи, уповноваженої на виконання функцій держави або місцевого самоврядування. За результатами розгляду справи КАС ВС постановив, що сам факт наявності кримінального*

провадження або провадження у справі про адміністративне правопорушення, пов'язаних із результатами проведеної НАЗК повної перевірки декларації особи та складання довідки НАЗК, не змінює правової природи такої довідки і не позбавляє її статусу індивідуального акта суб'єкта владних повноважень, та, з урахуванням частини вимог п. 1 ч. 1 ст. 19 Кодексу адміністративного судочинства України (КАС України), зобов'язує адміністративні суди здійснювати контроль за законністю адміністративних актів НАЗК. Текст: <https://pravo.ua/dovidka-nazk-pro-rezultaty-perevirky-deklaratsii-mozhe-but-y-okremo-oskarzhena-v-administrativnomu-sudi-a-na-ia-av-nist-kryminalnoho-prov-adzhennia-ne-vplyvaie-na-tse-novy-i-vysnovok-kas-vs/>

15. Дудко А. Г. Адміністративні механізми протидії мобінгу в Національній поліції України: правові інструменти та практика використання / А. Г. Дудко, О. Г. Стрельченко, І. Д. Пастух. — Харків : Панов А. М., 2025. — 160 с. : іл. — Бібліогр.: с. 138–154. **Шифр зберігання в Бібліотеці: А845733** Представлено авторське бачення сутності, змісту та ознак детермінанти "мобінг", визначено його види, форми та класифікаційні ознаки, а також розкрито особливості прояву цього явища у сфері публічної служби. Визначено місце адміністративної відповідальності за мобінг у системі юридичної відповідальності, подано авторську дефініцію цього поняття та встановлено його ознаки. Виокремлено основні напрями підвищення ефективності протидії мобінгу – державно-правовий, правозастосовний і профілактично-виховний. Узагальнено міжнародний досвід Німеччини, Франції, Італії, Великої Британії, США і Швеції у сфері запобігання та реагування на мобінг, обґрунтовано доцільність його імплементації у національне законодавство України.

16. Думчиков М. О. Кримінально-правова охорона гуманітарної допомоги в умовах збройного конфлікту: порівняльно-правовий аналіз законодавства України та зарубіжних держав [Електронний ресурс] / М. О. Думчиков, О. В. Ільченко, І. В. Каріх // Право і сусп-во. – 2026. – № 2,

т. 2. – С. 194-201. Акцентовано на колосальних обсягах залученої міжнародної допомоги у зв'язку з повномасштабною агресією РФ проти України та зазначено, що в умовах максимального спрощення митних і логістичних процедур виникло сприятливе криміногенне середовище, що зумовило необхідність запровадження ст. 201-2 Кримінального кодексу України (КК України) як унікальної спеціальної норми воєнного часу. Наведено статистичні дані Офісу Генерального прокурора України за 2022 - 2025 рр. щодо означених злочинів і констатовано високий ступінь їх латентності, глибоку адаптацію тіньового сектору та наявність суттєвих процесуальних складнощів у доведенні спеціальної суб'єктивної ознаки – мети отримання прибутку. Досліджено досвід європейських держав, зокрема Республіки Польща, Федеративної Республіки Німеччина (ФРН), Республіки Хорватія та Французької Республіки. Обгрунтовано необхідність створення міжнародних спільних слідчих груп за участю детективів Бюро економічної безпеки (БЕБ), Національної поліції України (НПУ) та Європолу для подолання юрисдикційних бар'єрів і ефективної протидії транснаціональним ланцюгам відмивання активів, отриманих під виглядом гуманітарної допомоги. Текст:

https://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2_2026/part_2/28.pdf

17. **Захист прав і свобод людини та громадянина в умовах воєнного стану** : зб. тез XIV Всеукр. наук.-практ. конф., Львів, 30 трав. 2025 р. / М-во освіти і науки України, Нац. ун-т "Львів. політехніка", Навч.-наук. ін-т права, психології та інновац. освіти. – Львів : Вид-во Львів. політехніки, 2025. – 174 с. – Бібліогр. наприкінці ст. **Шифр зберігання в Бібліотеці: B86375** Зі змісту: Правоохоронні органи як складова механізму держави / В. Терлецький. – С. 138-140.

18. **Здоровило Т. "Кріт" в академії Міноборони: бракував техніку й передавав рф нові розробки БПЛА** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 2 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про операцію, проведену контррозвідкою Служби безпеки України (СБУ) за*

сприяння міністра оборони, Головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ) та керівництва військової академії, у результаті якої було зірвано спробу РФ заволодіти новітніми розробками України у сфері безпілотних технологій. Як повідомлено на сайті СБУ, затримано агента російської воєнної розвідки, який шпигував для ворога в одній із провідних академій Міністерства оборони України (МО України). Наразі слідчі СБУ повідомили йому про підозру за ч. 2 ст. 111 Кримінального кодексу України (КК України) - державна зрада, вчинена в умовах воєнного стану; він перебуває під вартою без права внесення застави і йому загрожує довічне ув'язнення з конфіскацією майна. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194528/>

19. **Здоровило Т. Мільйонні збитки: для ЗСУ закуповувалися застарілі гранатомети – СБУ** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2026. – 9 лип. – Електрон. дані. Подано інформацію Служби безпеки України (СБУ) про викриття схеми закупівлі для Сил оборони одноразових протитанкових гранатометів неналежної якості за завищеною вартістю. Як свідчать дані розслідування, учасники схеми намагалися приховати справжній рік виготовлення, технічний стан і походження товару, для чого подавали підроблені документи та змінювали маркування на виробках, зокрема номер партії та рік виготовлення. Зазначено, що на сьогодні відкрите провадження за ч. 1 ст. 114-1 Кримінального кодексу України (КК України) – перешкоджання законній діяльності Збройних сил України (ЗСУ) та інших військових формувань в особливий період. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/194587/>

20. **Катишев К. Суд обрав запобіжний захід нардепу Тищенку** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 3 лип. — Електрон. дані. Вказано, що Вищий антикорупційний суд (ВАКС) обрав запобіжний захід у вигляді застави у розмірі 10 млн грн для народного депутата Миколи Тищенка. Також суд зобов'язав його виконувати низку обов'язків: прибувати до слідства і суду за першою вимогою, здати на зберігання закордонні паспорти та носити електронний

засіб контролю. Зі свого боку прокурор Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) просив застосувати до М. Тищенка запобіжний захід у вигляді арешту з альтернативою внесення 19 млн грн застави. Повідомлено, що клопотання про взяття депутата на поруки висловили п'ять народних депутатів: Євген Яковенко, Олег Воронько, Василь Німченко, Георгій Мазурашу та Валерій Гнатенко. Але суд їм відмовив. Нагадано, що 29.06.2026 НАБУ та САП повідомили М. Тищенку про підозру у проханні надати неправомірну вигоду, легалізації коштів і внесенні недостовірних відомостей до декларації. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4891409-sud-obrav-zapobizhnyi-zakhid-nardepu-tyschenku>

21. **Комітет заслухав Звіт Державного бюро розслідувань про діяльність за 2025 рік** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 3 лип. [№ 632]. – Електрон. дані. Повідомлено, що 1 липня на позачерговому засіданні Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності було заслухано Звіт Державного бюро розслідувань про діяльність за 2025 р. Звіт представив Директор ДБР Сухачов Олексій Олександрович. У Звіті, зокрема, йдеться про ключові пріоритети роботи ДБР: протидія та розслідування злочинів проти основ національної безпеки, забезпечення правопорядку у військовій сфері; протидія катуванням та іншим проявам неналежного поводження під час виконання своїх повноважень працівниками правоохоронних органів; протидія організованим злочинностям; боротьба з корупцією та протидія зловживанням у будь-яких сферах життєдіяльності держави відповідно до підслідності ДБР; розслідування злочинів, вчинених військовими. Також у Звіті йдеться про взаємодію ДБР з державними інституціями, міжнародне співробітництво, алгоритм повернення осіб із СЗЧ, розслідування злочинів у сфері мобілізації, розвиток ДБР і пропозиції щодо вдосконалення законодавства. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391836>

22. **Криза в АРМА: хто керуватиме мільярдними пулами активів після добровільного скорочення штату** [Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 9 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про ризики, пов'язані з готовністю керівництва Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами добровільно відмовитися від частини штатного потенціалу на користь Секретаріату Уповноваженого із захисту державної мови. Вказано на погіршення ключових показників роботи Агентства за останній час та наголошено, що скорочення штату може ускладнити виконання покладених на АРМА функцій та потенційно вплине на швидкість управління арештованими активами й обсяги надходжень до державного бюджету.* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/366109-kryza-v-arma-khto-keruvatyme-miliardnymy-pulamy-aktyviv-pislia-dobrovilnoho-skorochennia-shtatu>

23. **Кучер Я. Р. Генеза конституційно-правового статусу прокуратури в Україні** [Електронний ресурс] / Ярослав Романович Кучер // Право.UA : наук.-практ. журн.– 2026. – № 2, ч.1. – С. 26-34. *Досліджено історію становлення та розвитку прокуратури України. Проаналізовано трансформацію конституційно-правового статусу прокуратури України та прокуратур, які існували та функціонували на теренах України в різні історичні періоди, зокрема коли Україна перебувала в складі різних імперій: Речі Посполитої, Австро-Угорської та Російської. Висвітлено статус прокуратури за доби УРСР та прокуратури в часи незалежності.* Текст: https://pravo.unesco-socio.in.ua/wp-content/uploads/archive/Pravo-ua-2026-2-1/Pravo_ua_2026_2_1_026.pdf

24. **Левковець А. Андрій Левковець про реальні стандарти ЄС та пастки реформи прокуратури: жодна країна Європи не дозволяє іноземним суб'єктам формувати свої державні органи** [Електронний ресурс] / Андрій Левковець // Суд.-юрид. газ. – 2026. – 25 черв. – Електрон. дані. *Подано матеріали бесіди з акредитованим помічником європарламентаря (Accredited Parliamentary Assistant), консультантом*

депутата Європарламенту та профільним фахівцем з питань євроінтеграції Андрієм Левковцем про європейські стандарти в управлінні органами прокуратури. Він прокоментував законодавчі ініціативи щодо зміни процедури призначення Генерального прокурора України, якими пропонується передати право відбору конкурсній комісії з вирішальним голосом іноземних експертів, та зауважив, що Європейський Союз (ЄС) не висуває вимоги щодо обов'язкового проведення конкурсу. Окрім того, на думку експерта, в запропонованому на розгляд парламенту законопроекті № 15343 нечітко визначені критерії відбору прокурорів, зокрема поняття доброчесності, а також проект містить очевидні неузгодженості з практичними реаліями проведення подібних конкурсів. А. Левковець висловив думку щодо положень законопроекту про вирішальну роль іноземних експертів в питанні призначення прокурора, відзначивши, що іноземні експерти не володіють досконало законодавством України та недостатньо обізнані з реаліями роботи та тими викликами, які постають в роботі судової системи, правоохоронної системи та прокуратури. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/364817-andriy-levkovets-pro-realni-standarti-yes-ta-pastki-reformi-prokuraturi-zhodna-krayina-yevropi-ne-dozvolayeye-inozemnim-subyektam-formuvati-svoyi-derzhavni-organi>

25. **Літвин І. Нардепа викрили у незаконному збагаченні на понад 12,7 млн грн** [Електронний ресурс] / Інна Літвин // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 29 черв. — Електрон. дані. Як повідомили у Спеціалізованій антикорупційній прокуратурі (САП), завершено слідство у справі щодо чинного народного депутата IX скликання за незаконне збагачення на понад 12,7 млн грн. Судячи з фабули справи, йдеться про Олександра Качного з депутатської групи "Платформа за життя і мир", який у 2020 - 2021 рр.. придбав активи (квартиру, земельну ділянку, котедж тощо), їх вартість на 12,7 млн грн перевищувала його законні доходи. Слідство встановило, що, попри фіктивне оформлення майна на свого знайомого, народний депутат із грудня 2021 р. проживав у столичній

квартирі, особисто керував усіма ремонтними роботами та оплачував їх готівкою. Детективи Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) за дорученням прокурора САП відкрили матеріали справи стороні захисту для ознайомлення. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4890118-nardepa-vykryly-u-nezakonnomu-zbahachenni-na-ponad-127-mln-hrn>

26. Мациборська О. М. Проблеми впровадження в діяльність правоохоронних органів інформаційних систем на базі штучного інтелекту [Електронний ресурс] / О. М. Мациборська // Аналіт.-порівнял. правознавство : електрон. наук. фах. вид. – 2026. – № 1, ч. 3. – С. 90-94. *Проаналізовано особливості впровадження та використання інформаційних систем на базі ШІ в діяльності правоохоронних органів, а також визначено основні напрями їх практичного застосування. Висвітлено переваги використання ШІ-систем для виконання службових завдань і водночас окреслено ризики, пов'язані з дотриманням прав людини, принципу пропорційності, якістю даних, прозорістю алгоритмів і відповідальністю розробників. Розглянуто проблеми застосування ШІ під час процесуальної діяльності, боротьби зі злочинністю у метавесвіті, а також питання захисту інтелектуальної власності (ІВ). Обґрунтовано необхідність нормативно-правового врегулювання використання ШІ-систем у правоохоронній сфері та розроблення надійних спеціалізованих рішень із високим рівнем безпеки, точності й прозорості.* Текст: <https://journal-app.uzhnu.edu.ua/article/view/353253>

27. Надання БЕБ статусу спеціального користувача радіочастотного спектра: відбулося засідання Комітету з питань цифрової трансформації [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 1 лип. [№ 630]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що 30 червня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань цифрової трансформації повернувся до розгляду законопроекту щодо посилення цифрової захищеності Бюро економічної безпеки (№ 14369). Ініціатива спрямована на надання БЕБ статусу*

спеціального користувача радіочастотного спектра. Це дозволить Бюро використовувати захищені канали зв'язку, що унеможливить витік інформації під час підготовки спецоперацій, а також забезпечить стабільний зв'язок у закритому режимі. Крім цього, законопроект остаточно вилучає із законодавства згадки про податкову поліцію, завершуючи перехід до сучасної системи забезпечення економічної безпеки.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391801>

28. **НАЗК оновило API Реєстру декларацій: з'явилися нові інструменти для пошуку та аналізу даних** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2026. – 1 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про оновлення Національним агентством з питань запобігання корупції публічного API Реєстру декларацій, розширивши таким чином можливості автоматизованого пошуку та аналізу відкритих даних для журналістів, громадських розслідувачів та аналітиків. Головною новацією стало розширення параметрів пошуку - відтепер декларації можна шукати не лише за традиційними критеріями, а й за місцем роботи суб'єкта декларування та географічною прив'язкою за кодами КАТОТТГ. Як наголосили в НАЗК, оновлення API та розширення відкритих датасетів спрямовані на підвищення прозорості, розвиток інструментів громадського контролю та ефективне використання відкритих даних.* Текст: <https://pravo.ua/nazk-onovylo-api-reiestru-deklaratsii-z-iavylyisia-novi-instrumenty-dlia-poshuku-ta-analizu-danykh/>

29. **Несен О. О. До питання досудового розслідування фактів самогубства військовослужбовців** [Електронний ресурс] / О. О. Несен, Н. В. Кравченко // Аналіт.-порівнял. правознавство : електрон. наук. фах. вид. – 2026. – № 1, ч. 3. – С. 101-106. *Досліджено особливості досудового розслідування самогубств військовослужбовців під час проходження служби та визначено його високу криміналістичну й міждисциплінарну складність. Проаналізовано необхідність залучення знань кримінального права, процесу, криміналістики, судової медицини, психіатрії та психології для повного й*

об'єктивного встановлення обставин події. Акцентовано на важливості взаємодії правоохоронних органів, судових експертів і військового командування, а також на особливостях тактики слідчих дій і збору матеріалів для експертиз та правильної правової кваліфікації. Зроблено висновки щодо доцільності комплексного підходу до розслідування та встановлено схожість цієї категорії проваджень із розслідуваннями самогубств працівників правоохоронних органів. Текст: <https://journal-app.uzhnu.edu.ua/article/view/353255>

30. **Олексій Леонов:** Уже сьогодні в Україні помітні серйозні результати детінізації, що дозволяє суттєво поповнювати державний бюджет [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2026. – 29 черв. [№ 629]. – Електрон. дані. Як заявив член фракції "Слуга народу", член парламентського Комітету з питань фінансів, податкової та митної політики Олексій Леонов, Кабінет Міністрів України (КМ України) схвалив Бюджетну декларацію на 2027 - 2029 рр. Він зазначив, що у перспективі ми маємо приблизно півтора року, щоби провести всі необхідні реформи й дійти до максимальної точки, коли зможемо збільшити надходження до державного бюджету. Головне джерело поповнення – змусити платити тих, хто уникає сплати податків. І вже сьогодні в Україні фіксуються серйозні результати боротьби з тіньовою економікою. "Також Бюро економічної безпеки дуже серйозно бореться з тіньовою системою торгівлі пальним, і в цьому напрямку взагалі дуже гарні цифри. Наприклад, загальна сума виторгу за цією статтею в січні - травні 2026-го року сягнула 220,1 млрд грн, що майже на 71 млрд грн більше, ніж минулого року. Хочу нагадати, що на наступний рік у бюджетній декларації закладено 60 млрд грн додаткових надходжень від митниці саме за рахунок детінізації", - наголосив народний депутат. На його думку, зараз треба максимально підтримувати перезавантаження таких органів як БЕБ, митниця й податкова, надаючи їм більше інструментів і повноважень разом

із підвищенням їх відповідальності, щоб отримувати вищі надходження до державного бюджету. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/391774>

31. Олійник В. С. Міжнародно-правові акти як гарантії забезпечення прав і свобод людини і громадянина в діяльності поліції [Електронний ресурс] / В. С. Олійник // Право і сусп-во. – 2026. – № 2, т. 2. – С. 39-45. *Проаналізовано міжнародні акти, що регламентують діяльність поліції із забезпечення прав і свобод людини і громадянина, а також статті Закону України "Про Національну поліцію" щодо гарантії забезпечення прав людини і основних свобод. Акцентовано увагу на таких актах, як: Декларація про поліцію, затверджена Резолюцією 690 Парламентської асамблеї Ради Європи (ПАРЄ) від 08.05.1979; Кодекс поведінки посадових осіб щодо підтримки правопорядку, прийнятий Резолюцією 34/169 Генеральної Асамблеї Організації Об'єднаних Націй (ООН) від 17.12.1979; Загальні стандарти боротьби з корупцією в поліцейських відомствах та органах 2002 р.; Міжнародний кодекс поведінки державних посадових осіб, прийнятий 12.12.1996 Резолюцією 51/59 на 82-му пленарному засіданні 51-ої сесії Генеральної Асамблеї ООН; Конвенція про кримінальну відповідальність за корупцію від 27.01.1999 та інші. Наголошено, що здійснення поліцейської діяльності відповідно до Конституції України та міжнародних стандартів покликане забезпечити можливість реалізації громадянами своїх конституційних прав і свобод.* Текст:

https://www.pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2026/2_2026/part_2/8.pdf

32. Охман О. В. Повноваження прокурора спеціального трибуналу щодо злочину агресії проти України [Електронний ресурс] / О. В. Охман, О. В. Плахотнік, Л. Я. Стрельбіцька // Аналіт.-порівнял. правознавство : електрон. наук. фах. вид. – 2026. – № 1, ч. 3. – С. 257-265. *Досліджено повноваження прокурора Спеціального трибуналу щодо злочину агресії проти України та проаналізовано сучасні виклики міжнародного кримінального правосуддя, зумовлені обмеженою юрисдикцією, процедурними недоліками та ризиками політичного впливу. Розкрито*

особливості правового регулювання ініціювання розслідувань і підтримання обвинувачення з урахуванням досвіду діяльності *ad hoc* трибуналів для Югославії, Руанди та Лівану. Визначено ключові гарантії ефективності функціонування *Офісу Прокурора*, зокрема його інституційну незалежність, прозорі процедури призначення та звільнення, а також запобігання конфлікту інтересів. Обґрунтовано необхідність подальшого вдосконалення міжнародно-правових механізмів переслідування злочину агресії з метою підвищення ефективності міжнародної відповідальності. Текст: <https://journal-app.uzhnu.edu.ua/article/view/353480>

33. Післявоєнні безпекові виклики та стратегічні завдання Національної гвардії України [Електронний ресурс] / Р. В. Нестеренко, Д. А. Морквін, І. М. Гох, Ю. В. Чала // Наук. перспективи. – 2026. – № 5. — С. 1543-1557. *Здійснено теоретико-правове обґрунтування прогнозованих безпекових викликів післявоєнного періоду. Визначено стратегічні напрями правових засад і практичних завдань Національної гвардії України (НГУ) як "сил стабілізації". Акцентовано, що в умовах, коли Збройні сили України (ЗСУ) фокусуватимуться на відновленні боєздатності у місцях постійної дислокації, а ресурсу Національної поліції України (НГУ) може бракувати для стримування специфічних високоінтенсивних загроз, саме НГУ завдяки мандату військового формування з правоохоронними функціями перебирає контроль над "внутрішнім фронтом". Діяльність НГУ у повоєнний період структуровано за трьома стратегічними векторами: поліцейсько-стабілізаційним, оборонно-охоронним та цивільно-гуманітарним. Окреслено шляхи адаптації архітектури вітчизняного безпекового сектора до передових критеріїв НАТО та Європейського Союзу (ЄС) через імплементацію досвіду європейських жандармерій, залучення міжнародних грантів для технологічного переоснащення та впровадження світових стандартів захисту прав людини.* Текст: <http://www.perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/45264/45289>

34. **Понад 3 тисячі справ: ДБР розкрило масштаби розслідувань під час війни** [Електронний ресурс] // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 7 лип. — Електрон. дані. Вказано, що від початку вторгнення РФ у провадженні Державного бюро розслідувань перебувають 3054 кримінальні справи. Найбільше з них стосуються державної зради – 2018 проваджень; ще 818 справ відкрили через можливу колаборацію з окупантами, 54 – за фактами допомоги державі-агресору. У межах цих розслідувань 1727 людям уже оголосили про підозру, 533 підозрюваних оголосили в розшук. Ще понад 1300 осіб перевіряють на можливу причетність до таких злочинів. До суду передали 1549 обвинувальних актів. Як наголосили у ДБР, розслідування тривають у всіх регіонах – від тимчасово окупованих територій (ТОТ) до прифронтових і звільнених громад. Слідчі збирають докази навіть у випадках, коли підозрювані втекли за кордон або переховуються. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4892297-ponad-3-tysiachi-sprav-dbr-rozkrylo-masshtaby-rozsliduvan-pid-chas-viiny>

35. **Посадовця Держгеокадастру підозрюють у незаконному вибутті земель аграрного університету на Вінниччині** [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2026. – 29 черв. – Електрон. дані. Йдеться про повідомлення працівниками Державного бюро розслідувань (ДБР) щодо підозри колишньому керівнику Головного управління Держгеокадастру у Вінницькій області. За даними слідства, через його дії частина земель Вінницького національного аграрного університету опинилася у приватній власності, а державі завдано майже 1,3 млн грн збитків. Слідство встановило, що посадовець затвердив зміни координат, конфігурації та частково місця розташування низки земельних ділянок, серед яких були й землі університету. У результаті частину цієї території поділили на окремі ділянки для ведення садівництва, які згодом перейшли у приватну власність. Наразі триває досудове розслідування. Правоохоронці встановлюють усі обставини передачі земель, перевіряють можливу причетність інших осіб та вживають заходів для повернення ділянок у користування навчального

закладу. Колишньому посадовцю повідомили про підозру за ч. 5 ст. 191 Кримінального кодексу України (КК України) - розтрата чужого майна шляхом зловживання службовим становищем в особливо великому розмірі, його звільнено з посади, також вирішується питання про обрання запобіжного заходу. Йому загрожує від 7 до 12 років позбавлення волі з конфіскацією майна та позбавленням права обіймати певні посади. Текст : <https://wz.lviv.ua/news/554461-posadovtsia-derzhheokadastru-pidozriuiut-u-nezakonnomu-vybutti-zemel-ahrarnoho-universytetu-na-vinnychchyni>

36. **Столітній А. В. Актуальні питання регулювання штатного розпису органів прокуратури** [Електронний ресурс] / А. В. Столітній // Аналіт.-порівнял. правознавство : електрон. наук. фах. вид. – 2026. – № 2, ч. 1. – С. 488-496. *Досліджено правові засади організації організаційно-штатної роботи в органах прокуратури та особливості формування штатних розписів регіональних прокуратур. Проаналізовано підходи до визначення штатної та фактичної чисельності працівників, а також проблеми їх застосування в офіційних документах і практиці управління. Визначено недоліки чинного механізму формування штатів, зокрема нерівномірність навантаження на прокурорів і відсутність єдиних критеріїв розподілу посад між регіонами. Обґрунтовано необхідність запровадження єдиної методики формування штатного розпису з урахуванням чисельності населення, рівня злочинності та фактичного процесуального навантаження.* Текст: <https://journal-app.uzhnu.edu.ua/article/view/357419>

37. **Тичина Д. М. Психологічні виклики професійної діяльності поліцейських при розслідуванні воєнних злочинів** [Електронний ресурс] / Дмитро Михайлович Тичина, Оксана Миколаївна Волуйко // Журн. східноєвроп. права : [електрон. наук.-практ. вид.] / ПВНЗ “Ун-т сучас. знань”. – 2026. – № 146. – С. 400-408. *Досліджено психологічні виклики професійної діяльності поліцейських під час розслідування воєнних злочинів, якими є: травматичний стрес, вторинна травматизація, емоційне вигорання, посттравматичні розлади, рольова напруга, порушення комунікативної*

взаємодії та втрата професійної мотивації. Запропоновано розглядати психологічну підтримку поліцейських як комплекс організаційних, профілактичних і реабілітаційних заходів, спрямованих на збереження психічного здоров'я, розвиток стресостійкості, саморегуляції та морально-вольової стабільності. Обґрунтовано важливість створення інституціональної системи психологічного забезпечення, яка має охоплювати регулярний психодіагностичний скринінг, кризове консультування, програми адаптації, навчання технік самопомогі, а також підтримку сімей поліцейських. Наголошено, що психологічна стійкість поліцейського є важливою складовою безпеки та передумовою відновлення правопорядку в умовах війни й післявоєнного періоду. Текст: http://easternlaw.com.ua/wp-content/uploads/2026/05/tychyna_voluiko_146.pdf

38. Троценко Л. Вкрали 81 млн на укриттях для дітей та військових – ОГП [Електронний ресурс] / Людмила Троценко // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 25 черв. — Електрон. дані. Як повідомили в Офісі генерального прокурора (ОГП), правоохоронні органи України виявили низку схем розкрадання бюджетних коштів, пов'язаних із закупівлею та будівництвом укриттів для освітніх закладів і військових об'єктів. Загальні збитки, встановлені наразі, оцінюються у 81 млн грн. Так, у межах одного з кримінальних проваджень було викрито організовану групу, яка, за даними слідства, незаконно заволоділа 47 млн грн. під час проведення тендерів у Дніпропетровській і Чернігівській областях. Обвинувальні підозри висунули чотирьом учасникам цієї групи та шістьом посадовцям місцевого самоврядування, чия службова недбалість, за версією слідства, сприяла реалізації цієї схеми. Вказано, що схожі випадки розкрадання бюджетних коштів правоохоронці зафіксували у Чернівецькій і Полтавській областях. У цих регіонах загальна сума збитків оцінюється у 34 млн грн. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4889165-vkraly-81-mln-na-ukryttiakh-dlia-ditei-ta-viiskovykh-ohp>

39. **Шевченко С. І. Запобігання насильницьким кримінальним правопорушенням проти життя та здоров'я особи в умовах воєнного стану** [Електронний ресурс] / С. І. Шевченко // Наук. вісн. публіч. та приват. права. – 2026. – № 1. – С. 396-401. *Визначено деякі детермінанти насильницьких кримінальних правопорушень проти життя та здоров'я особи в умовах воєнного стану. Висвітлено окремі показники цих кримінальних правопорушень та розглянуто заходи запобігання їм на загально-соціальному, спеціально-кримінологічному та індивідуальному рівнях. Запропоновано деталізувати положення Закону України "Про Національну поліцію" в частині оцінки ефективності діяльності поліції та визначити, що ключовим показником ефективності її роботи в частині протидії злочинності є процентне співвідношення кількості облікованих кримінальних правопорушень та кількості встановлених осіб, які їх вчинили.*
Текст: <https://www.nvppp.in.ua/vip/2026/1/62.pdf>

40. **Шевчук А. Хабар у 558 тисяч: затримано нардепа, який ігнорував явку до суду** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2026. – 29 черв. — Електрон. дані. *Як повідомили у Спеціалізованій антикорупційній прокуратурі (САП), Національне антикорупційне бюро України (НАБУ) затримало чинного народного депутата. У САП не назвали його прізвище, проте за даними ЗМІ, йдеться про народного депутата від "Слуги народу" Сергія Кузьмініх. За даними слідства, у січні 2022 р. він через довірену особу одержав 558 тис. грн неправомірної вигоди (це 30 % вартості договору на постачання системи ультразвукової діагностики для комунальної лікарні у Житомирі). Кошти були винагородою за вплив на посадових осіб медичного закладу, щоб приватна компанія стала переможцем закупівлі. Крім цього, депутат гарантував за "відкат" у 30 % сприяти реалізації ще двох контрактів - на постачання медичного обладнання загальною вартістю понад 38 млн грн. Детективи НАБУ затримали обвинуваченого на виконання ухвали Вищого антикорупційного суду (ВАКС) через його систематичну неявку на судові*

засідання. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4889988-khabar-u-558-tysiach-zatrymano-nardepa-yakyi-ihnoruvav-yavku-do-sudu>

41. **Ягунов Д. В. Декларативність рівності сторін та індекс пунітивності: емпіричне дослідження дисциплінарних практик щодо адвокатів, прокурорів і слідчих в Україні** [Електронний ресурс] / Д. В. Ягунов // Політ. життя. – 2026. – № 2. – С. 49-86. *Висвітлено особливості дисциплінарної відповідальності адвокатів, прокурорів і слідчих Національної поліції України (НПУ) на основі порівняльного аналізу офіційних статистичних даних за 2020 - 2025 рр. Проаналізовано ризики притягнення до дисциплінарної відповідальності, структуру застосованих стягнень та рівень суворості дисциплінарної практики щодо основних учасників кримінального провадження. Встановлено наявність структурної асиметрії дисциплінарних механізмів, за якої адвокати частіше зазнають суворих санкцій порівняно з прокурорами та слідчими. Обґрунтовано необхідність реформування інституту дисциплінарної відповідальності шляхом підвищення прозорості процедур, забезпечення змагальності дисциплінарного процесу та впровадження єдиних стандартів оцінювання дисциплінарної практики.* Текст: <https://jpl.donnu.edu.ua/article/view/19834>

10.07.2026

Укладач: Груніна Л. В.

Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.